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Riebling’s “Wedge:” How the FBI Caused the JFK Assassination


Chapter 8

Riebling’s Heroes
In his long account that could be considered Aesopian if it were not so grim and if what he suppressed did not have the potential of an unprecedented world disaster, Riebling worships one of his heroes, Golitsyn, and with but a slight digression limits his “Wedge” controversy to it and to him and his ever-loyal disciples in the CIA. That one slight digression is Mexico City. In that particular revisionism Riebling has it that what was central there was the then Sylvia Duran, the Mexican citizen who was, to give her official rank, a secretary to the Cuban diplomatic establishment there. As we have seen with his direct quotation, the CIA in Washington was concerned over the possibility of the Mexican police beating her up on her second illegal arrest by it because that could have led to exposure, with her confession, as the Riebling imagined Soviet/Cuban plot against JFK. In the CIA’s Golitsyn-like account, a central figure in that alleged plot was the Soviet “wet jobs” expert in the Soviet embassy, Kostikov. Oswald allegedly “met” with him and thus, at least by inference, that is when he got his marching – or shooting – orders. Otherwise there is no point in any of this.

Riebling does not make the point that as he sees it the Soviets were real cheapskates. Rather than letting Oswald have one of their many fine varieties of rifles, some no doubt well suited for assassinating, he wound up with what cost only $10 without the telescopic sight. The sight doubled that cost. That rifle was known as “Mussolini’s contribution to humanitarian warfare,” according to two youthful members of the National Rifle Association who looked me up the early summer of 1966 to convey that intelligence to me.

What with all the space he used Riebling also suppressed from his book and his reader – his defense brief for the CIA, too – is the simply enormous campaign behind the real, if I may use the word, Mexico City story. It did not center on Duran for more than two or three days. It was used, which is to say misused, by many other Cold Warriors, not only by the CIA. Riebling makes passing reference to the Dallas FBI’s Oswald case agent, James Patrick Hosty, Jr. Riebling says that his, meaning the Dallas FBI’s, Oswald file disappeared right after the assassination and as we saw, it never did.

Hosty never gave up on that one. The wonder is that he was not fired by the FBI for what he said about it before his retirement. Special agents have been fired for much less. This leads to the belief that the FBI did not want him saying more than he had already said. But as of the last of the many public outcries by Hosty of which I know, and there were many, he was still proclaiming a Mexico City/KGB/Cuban assassination conspiracy, that Kostikov angle.

In the very early days, before any of that alleged Kostikov plot was being hippodromed as much as it later was, the most diligent and effective propagandist for the alleged Soviet/Cuban plot was the CIA’s then director, John McCone. For all the weight of his many duties, for all the extra time the assassination added to them, McCone, Kennedy’s appointee, personally proselytized this alleged plot on Capitol Hill focusing on conservatives there. It got to the point, and why Riebling did not use this in Wedge is an easy guess, where J. Edgar Hoover sent his chief of lobbying, among other non-police responsibilities, Cartha DeLoach up to Capitol Hill to end that.

I’d go into this, into the Hosty Cold War campaign that was at the same time his campaign for self-justification, and into what the CIA records that it has disclosed show, which is to say what did not require the special attention and treatment for which Riebling thanks it, in several chapters of the book I am writing in which I add to the lengthy article I wrote with the title “Senator Russell Dissents.” So I do not repeat all of it here.

Russell, the most conservative member of the Warren Commission, along with the Kentucky Republican Senator John Sherman Cooper, also a member of the Commission, refused to sign the Report based on the single-bullet theory, the theory that is the sole basis of the single-assassin, no-conspiracy theory of the Report. They were deceived into believing that what was presented as a compromise in the Report’s language incorporated their views. After I put proof of how they were deceived in Russell’s hands, he encouraged my work until his dying day, and he broke his long friendship with Lyndon Johnson. Never spoke to him again.

Russell’s second area of doubt was, as he told me, “I am satisfied that they have not told us all they know about Oswald.” In the book I am making of that article I go onto what the agencies knew about Oswald then that they did not tell Russell and the Commission. 

What makes this relevant is not the established official fact of the assassination. That always officially misrepresented official evidence does prove that Oswald could not have killed the President. This is putting it stronger than saying he did not kill the President. Put in this way the actual official evidence, rather than the official misrepresentations of it as well as that by those who commercialize it, like that other exploiter for the Random House empire, Gerald Posner, does more than prove Oswald innocent. It also proves the deliberateness of the official misrepresentation of that official evidence. This is the official evidence that Riebling ignores so he can have his own commercialization and exploitation of that great tragedy. It was publicly, readily available to him in books not in his bibliography. Including to a degree even in Epstein’s Inquest to which he refers in what I quote earlier.  And, of course, the official evidence was much more readily available to the CIA than to any of those who do not agree with the “official truth” of the official “solution” that is really the official mythology.

`All those who agree with this official mythology must ignore or misrepresent the official mythology.

This is why both Riebling and his heroes of the CIA had to ignore the official no-conspiracy “solution.” Riebling’s partial assumption of it was decades after the proof of what I say here was readily and publicly available to him.

The CIA in Mexico not only made the Red-plot assumption immediately – it tried with vigor and without inhibition or restraint of any kind to support it. That is why, when there was no rational reason to suspect Duran of anything at all, it got the Mexican police to arrest her illegally and grill her and when that grilling elicited no confession, there being nothing for her to confess to, those Mexico City CIA cowboys got the police to arrest her again, again illegally, then beat her up. Still with no confession. All it did was cost her her job within two days of the assassination – before they got finished beating her up.

Duran is part of the CIA Mexico stalwart, true-blue American mythology. Her part, which was no part at all except for invention of those true-blues, ended early when it all came apart. It took much longer for the Kostikov part, also an invention, to peter out. Except in the minds if the Golitsynites, official and private. Like Riebling and his kind. None of this fabrication was relevant except in terms of the official fabrication, that Oswald did the dirty deed.

What really inspired those derring-do Mexico City  spooks walked in on the third day after the assassination.  He was a young man whose name was still being withheld from records about it provided to the Commission by Richard Helms himself more than six months, after he confessed to making it all up! (CD3152) He is Gilberto Alvarado Ugarte. He was known to the Mexico City John Waynes of the intelligence business to be of  “questionable” reliability.  The word is Helms’ more than six months after those dudes were treating Alvarado Ugarte as the soul of probity, a matter not included with very much else that Helms did not include in his June 4, 1964 memo to the Commission under the starkly Orwellian caption, “Information Developed on the Activity of the Lee Harvey Oswald in Mexico City.” More than six months after that man who wanted to start World War III confessed to making it all up, that none of it happened, Helms was referring to it as “Information” and he said his amateurish invention was “the Activity of Lee Harvey Oswald in Mexico City!”

The incredible reality of what ensued after that walk-in is not even hinted at in Helms’ whitewashing of the CIA’s insanity. The great danger that came close to being actuality thanks to those CIA third-grade Golitsynites is not even hinted at. Nor is there any suggestion in the Helms memo of the fact that the Mexico City CIA spook turned on the ambassador whose name Riebling omitted in what I quote earlier. He was Thomas Mann. He did all he could, based on this fabrication, to get Washington to “take action against Castro.” The only action possible was military, all diplomatic relations having ended in the last days of the Eisenhower administration. In pressing with full vigor for the United States to  “take action” against Castro, and these are his words in the many CIA records I have, Mann was using the identical words used by Alvarado Ugarte when he confessed (CD 3152).  If Mann had had his way, the Alvarado Ugarte way, because the Soviets were bound to come to Cuba’s defenses, unless they chickened out – and that would have destroyed their credibility – it did mean World War III.

The Helms account is smoothly understated. It also eliminates as much as possible of what was certain to embarrass the CIA if it then was known. It probably would not have hurt Mann because his spectacular disqualification for the responsibility if Under Secretary of State for Latin America was known to the White House when Lyndon Johnson advanced him from his Mexico City Pink Pantherism to that post.  Yes, Mann had been pummeling the White House as well as State to “do something about Castro” on that Alvarado Ugarte basis of proven and confessed 100% fabrication.  It is because in his memo Helms covers all the official ass he can, including his own, that I used his June 1964 phrasing of the November 1963 cock and bull story that was on its way to getting World War III started when the FBI Riebling is so critical of forced exposure of:

1. On 26 November 1963 a young Latin American, referred to herein as “D”, came to the U.S. Embassy in Mexico City. He claimed he had been in the Cuban Consulate in Mexico City on 18 September 1963 when a man later recognized to be Lee Harvey OSWALD received $6,500 in cash to kill an important person in the United States.

2. “D” described the circumstances as follows: While standing by a bathroom door about noon he saw a group of three persons conversing on a patio a few feet away. One was a tall, thin Negro with reddish hair, obviously dyed, who spoke rapidly in both Spanish and English. He had prominent cheek bones and a noticeable scar on the lower right side of his chin. The second was a white person whom the subject had seen previously in a waiting room carrying a Canadian passport. The white person had green eyes, blondish hair, with a pompadour hairdo, and dark eyeglasses. The third person allegedly was Lee Harvey OSWALD. “D” was completely convinced of this from published photos of OSWALD following the assassination. OSWALD was wearing a black sport coat, buttoned-up white shirt with short collar tabs, no tie, dark gray pants, and clear eyeglasses. He had a green passport in  his pocket, wore a wrist watch with a yellow band, and appeared to have a pistol in a shoulder holster. A tall Cuban joined the group momentarily  and passed American currency to the Negro. The Negro then allegedly said to OSWALD in English, “I want to kill the man.” OSWALD replied, “You’re not man enough, I can do it.” The Negro then said in Spanish, “I can’t go with you, I have a lot to do.” OSWALD replied, “The people are waiting for me back there.” The Negro then gave OSWALD $6,500 in large denomination U.S. bills, saying, “This isn’t much.” After hearing the conversation, “D” said that he telephoned the U.S. Embassy in Mexico City several times on 20 September before the assassination in an attempt to report his belief that someone important in the United States was to be killed, but was finally told by someone at the Embassy to stop wasting his time.

On 28 November 1963 the Mexican police interviewed him. At first “D” persisted in his story but on 30 November he admitted in a signed statement that his whole account about OSWALD was false. He admitted he had not seen Lee OSWALD at all and that he had not seen anybody paid money in the Cuban Embassy. He also admitted he had not tried repeatedly to phone a warning to the U.S. Embassy in Mexico City on 20 September as he had previously claimed. Instead he first contacted the U.S. Embassy after the assassination. “D” said that his motive in telling this false story was to help get himself admitted to the United States so that he could participate in action against Fidel Castro. He said that he hated Castro and thought that his story about OSWALD, if believed, would help cause the United States to take action against Castro.

Following the above interrogation, “D” promptly retracted the confession he had made to the Mexican authorities asserting that it had been extorted  from him under pressure. He was then questioned by U.S. authorities using a polygraph machine. “D” voluntarily consented to the use of this equipment. During the questioning it was pointed out to him that he was not being truthful, according to the polygraph, in identifying photographs of OSWALD as the person he saw in the Cuban Consulate. He replied that he had full faith in the polygraph, that he would not attempt to refute the results, and that he “must have been mistaken.” In addition he changed his story regarding the day he visited the Cuban Consulate, finally deciding it took place on Tuesday, 17 September. It was concluded from the results of the polygraph test that “D” had fabricated his story about OSWALD in toto. “D” has since been deported by the Mexicans to his native country.

In a direct, verbatim quotation of Helms’ letter I saved part of the paragraph numbered 3. Because it is a fine example of how the spooks can lie with nothing but truthful words by the way in which they are put together and by the suppressing of what proves it to be a lie. The first part of this paragraph identifies “D” or Alvarado Ugarte as connected with the spooks of Nicaraguan Dictator Somoza.

While the investigation in the United States showed that OSWALD could not possibly have been in Mexico City on 18 September (he was known to have been in New Orleans on both 17 and 19 September), intensive interrogation failed to shake “D’s” story.

This does everything for Riebling’s heroes, Helms and the CIA, that could be done. It as much as says that the “investigation” was of Alvarado Ugarte’s story and that if the CIA did not conduct that investigation, was responsible for it.

The CIA did not know until the FBI told it that it knew that Oswald had not left for Mexico until September 25 and that he was known to have been in New Orleans, where he then lived, on November 17. It was exceptionally doubtful that Oswald could have made that trip by air and returned without anyone, including his wife, missing him.

Where Helms says it was well known that Oswald was in New Orleans on both September 17 and 19 and could not possibly have been in Mexico City then, Helms is careful not to say by whom it was known. It was not the CIA. It was known and reported to Mexico City immediately by FBI headquarters, not by the CIA, as Helms implies. On its own the FBI then investigated and soon established that Oswald was in New Orleans on the 18th, too.

Nowhere does Helms indicate that it was the FBI’s pressure that led the CIA to ask the Mexican police to do that.

The FBI does not figure in this memo at all but it did very much figure in what exposed this effort to get World War III started, which Alvarado Ugarte did confess was his intention.

Nor could the Commission or anyone reading the Helms memo get the faintest idea of how crazy the CIA really was in its strong support for the Alvarado Ugarte fabrication it reported as real, made no effort to check out or refute until the FBI compelled that.

On this basis alone, not that there are no other bases for it, as there are, the FBI had ample reason to be leery of the CIA and what it was up to. Not that his reader can learn any of that from Riebling.

As soon as the FBI got its first word about this rather amateurish Alvarado Ugarte invention, headquarters checked its files. For what the CIA compelled be redacted from the FBI domestic intelligence division memo I now quote the CIA.

The CIA invoked two FOIA exemptions, naturally including “national security”. What it withheld clearly relates to Alvarado Ugarte and not “national security” in a rational sense:

Alvarado ……[redacted] ……. Considered of questionable reliability by CIA, on 11-26-63 advised American Embassy Mexico City, that on 9-18-63 he saw Oswald receive $6500 in meeting at Cuban Embassy Mexico City. Our New Orleans Office has established that Oswald was definitely in New Orleans Sept. 17 and is trying to definitely determine his whereabouts on Sept. 18. He did not leave New Orleans permanently until September 25. We have suggested CIA polygraph Alvarado. On receipt of New Orleans inquiries this morning appropriate instructions will be issued to Legat in Mexico (105-82555-460).

There is no possible legitimate “national security” information in anything that could have been said about Alvarado Ugarte. Nor could there have been anything in these half-dozen or so words about it that was not long public when the CIA classified those words, with its letter of September 23, 1988.

This memo was the day after that walk-in, after the Legat had informed FBIHQ and had considered the matter and checked its files. And as soon as Riebling’s chief bete noir, Hoover, saw this he ordered, in his unique crabbed style, “Explore all angles thoroughly and promptly.”

Anyone with any sophistication at all had to have the deepest doubts about that obviously made-up story immediately, sophisticated supposed intelligence officers in particular. There was an abundance of details in it and intelligence officers do look for details, but by their nature the details destroy the story. They all in varying degrees lacked credibility.

Alvarado Ugarte was hardly out of the embassy door, the embassy to which both the FBI and CIA are detailed, when the CIA started exciting its headquarters and Mann, State and the White House, without any checking at all. That launched his rocket for that man with the connections to the brutal intelligence of the vicious Latin American dictator who of all of them hated Castro most and wanted to “do something” about him more than anyone else.

From the first moment it was more Mack Sennett than Johann Strauss. It was not comic opera. It was at once ludicrous and very dangerous.

As reflected in the CIA’s own summary of its almost 800 communications between headquarters and Washington on these matters, going into 1968, with most of them within a few months the assassination, its cowboys John Wayning away in Mexico City and their in effect top hand, the Ambassador Mann, kept the wires so hot with it they zinged.

The Helms memo does not state that the Mexican police arrested Alvarado Ugarte because his cowboys got them to. Nor does it disclose that the only reason they “LXFLUTTERed” him, nice coded cryptographed lingo they prefer to everyday English, “polygraphed” him is because the FBI had urged it and the CIA did not dare run any risks on this by not “fluttering” him. But even then no local polygrapher would do. They flew one and all his equipment down. And he could not speak Spanish.

Also as soon as FBIHQ heard of this tall story, as reflected in this November 27, 1963 memo intended for Hoover, routed as usual from William C. Sullivan to Alan Belmont, Sullivan and his Domestic Intelligence Division Staff  Supervisor Laurence P. Leenan recommend “the investigative steps which we are urgently taking in Mexico to determine the full details” of this story. Sullivan then outlined them and at Hoover’s direction (referred to as his “request”) he was sending Leenan down “to direct and coordinate our entire investigation there and to pursue it vigorously” (105-82555-455).

There is no mention of this in all 133 pages of those CIA summaries of all its communications. There is also no reference to Leenan’s presence there or to what he was doing.  Instead, Helms pretended that they, the CIA, was investigating.

Hoover was pleased by the memo. He wrote this at the end:

“This now looks as if we have finally gone into ‘high gear’,  which is gratifying.”

Mann dies hard. In his November 30, 1963 cable to the Secretary of State he reported that although Alvarado Ugarte confessed to making it all up, “I still consider that unexplained circumstances suggest possibility of Castro involvement.”

Sullivan’s assistant, SA D. E. Moore, about whom Riebling has deprecatory comments earlier, updated Hoover through Sullivan on December 10. He said that they had not yet gotten from the CIA, the CIA that according to Riebling was not getting information from the FBI, the results of that polygraph examination.

Two days later the Branigan about whom Riebling also makes some nasty cracks, sent an update through Sullivan. (105-82555-953) Once again there were redactions of CIA information in its letter of September 23, 1988. The final redaction on the first page seems to include part of the Hoover annotation. What is visible is “This I don’t understand. McCone is peddling it all around.” Most of it relates to the Alvarado Ugarte fabrication and it is known that McCone was high on it and did “peddle” it around on the Hill. Cartha DeLoach’s initial appears at the end of this note:

“Suggest Mr. DeLoach advise Congressman Ford in view of McCone’s statement to Ford.” Hoover wrote under this, “Yes.”

Warren Commission Member Ford was DeLoach’s stoolpigeon inside the Commission, as a series of disclosed FBI reports state.

DeLoach got on the ball immediately. That same day he reported to Hoover though “Mr. Mohr” was between them. (62-109060-36) In addition to Ford’s many gripes and complaints about Warren and how he was running the Commission, he spilled not a few secrets. He also told DeLoach about the success of the Hoover campaign to keep Warren from having his own man, the highly respected (except among the right extreme) Warren Olney for his chief counsel. DeLoach made this report on the McCone matter:

Ford told me that John McCone, Director of the CIA, had, approximately one week ago, gone up to his office and told him that the CIA had uncovered some “startling information” in the Oswald case. McCone proceeded to tell Ford that a source of the CIA’s in Mexico had seen money exchange hands between Oswald and an unknown Cuban Negro. Ford stated that this excited him greatly inasmuch as it definitely tended to show that there was an international connection involved in the assassination of the President.

Under this Hoover wrote, “This shows how garrulous McCone is.”

I told Ford that apparently McCone had failed to follow up on this matter. I mentioned that CIA’s source had recanted his story and had indicated that it was a figment of his imagination. However, to prove the unstable tendencies of this source, the source had later claimed that he was actually telling the truth. I pointed out that we were still checking some angles on this, however, the CIA source was obviously unstable or somewhat of a psychopathic liar. Ford stated he could certainly see this.

Under this Hoover asked, “When will we finish?”

Back to Ford as the FBI’s informer on his own Commission and colleagues:

Ford indicated he would keep me thoroughly advised as to the activities of the Commission. He stated that this would have to be on a confidential basis, however, he thought it should be done. He also asked if he could call me from time to time and straighten out questions in his mind concerning our investigation. I told him by all means he should do this. He reiterated that our relationship would, of course, remain confidential.

We have had excellent relations with Congressman Ford for many years. He has been given an autographed copy of the Director’s book “A Study of Communism” and has been in touch with my office on numerous occasions in the past.

And thus our first unelected President-to-be became an FBI informer – on his own Commission and its members who were his associates, some his associates in Congress.

After at the end under “ACTION” DeLoach said, “Contact will be maintained with Congressman Ford.” Or, they would get all they could about the Commission Hoover did not like from their stoolie inside it. Hoover’s note is “Well Handled.”

In a telegram Mann sent to State 3 p.m. November 30, State Control Number 19976, the day after Alvarado Ugarte confessed to making it all up to start a war to get rid of Castro, Mann concluded his cable with these words:

Regardless of what we may be able to prove I still considered that unexplained circumstances suggest possibility of Castro involvement.
Helms gave Papich what his covering memo says is a “translation” of the Mexican police interrogation of Alvarado Ugarte. What is attached to that memo in FBI Headquarters Oswald file, 105-82555-954, is no such thing. It is the CIA’s paraphrase and interpretation of that interrogation.

Still not giving up on his paranoid view of the world and in his campaign to get the United States to “do something” about Castro, Mann ended his telegram to the Secretary of State, after saying that “Alvarado’s story impressed us here,” and after referring to the lies in that made-up story merely as “flaws”, like from a poor memory, with this:

Nevertheless there is sufficient possibility in the part of Alvarado’s story about having seen the money passed to Oswald to warrant continued investigation of Alvarado either in the U.S. or in Nicaragua.

There is a CIA excision said by it to be “secret” and, with two shorter excisions at the end, as follows:

I therefore suggest that the FBI and CIA consider sending representatives to Managua for interrogation purposes.

Returning to the compelled polygraphing of Alvarado Ugarte, my how that Mann wanted war with Castro!

As that 133 page CIA summary of communications about this reflects, Mann had asked that someone who was expert on the assassination be sent to Mexico City to brief him, Perry Mason in striped pants that he considered himself. The FBI did not go for that. It had too much work to do for childish indulgences. When Deputy Secretary of State U. Alexis Johnson made the same pitch, hold Mann’s hand and tell him all so he can be a better ambassador, it had the same result. Mann finally admitted in a telegram to Johnson less than the FBI interpreted it to mean. He did not say that the FBI and the CIA were in charge and he was to butt out. Instead he said that “the responsibility for all the recommendations made by this Embassy are solely mine and not theirs,” referring to the FBI and the CIA.

It was really the Alvarado Ugarte fabrication more than the Kostikov suspicion that was so exciting to those story-book fools with college education the CIA had James Bonding around Mexico. With this fairy tale that only Cold-War captive and childish minds and concepts would not have spotted as what it was that posed the greatest danger from those Mexico City CIA people, as Mann’s hysterical efforts he never really gave up on reflect.

About as much CIA time was devoted to trying to make a case of Kostikov and the Soviets or Cubans being behind the assassination, without any CIA effort to learn what the established facts of the crime were. That also presented the possibility of turning the Cold War hot, regardless of the fact, regardless of the fact that Oswald was proven by the official evidence not to have been the assassin. If the time the CIA wasted keeping Kostikov under physical surveillance is added, that very likely made it the greatest of the baseless waste of time and money of the CIA’s efforts to heat the Cold War up.

The CIA was so anxious to do this it did not stop to ask Headquarters’ permission or for either headquarters or its cowboys to get a statement from the FBI or the Commission that Oswald was the assassin to justify all the misdirected effort and misspent money. In the end what was obvious at the beginning seemed most likely. It is that the man with whom Oswald allegedly “met,” meaning spoke to about a visa, was not Kostikov at all.

What is missing in all 133 of those CIA summary pages is any indication that Kostikov spoke Spanish. That is not the usual prerequisite for “wet jobs” specialization. We sent people to foreign lands without proficiency in the local languages. While it may be a reasonable presumption, it would mean that in addition to Russian and any other European languages he spoke Kostikov also spoke Spanish.

This is because when questioned by the House assassins about it Duran said that when she phoned the Soviet embassy after Oswald’s complaint to her of its alleged nonresponsiveness the man who answered the phone spoke Spanish (3HSCA114).

This means that the Soviets had nothing better for its trained and specialized “wet jobs” expert to do than answer the consulate phone in Mexico City. That does not appear to be likely.

Then there is what is in those 133 CIA pages of summaries of communications both ways that include the CIA’s wiretaps on the Soviet and Cuban phones.

The sole basis for the CIA’s allegation that it was Kostikov Oswald spoke to is Oswald’s presumption that it was. That comes from a wiretap transcript in which he was asked if he spoke to Kostikov, not when in the war-mongers phrase he “met” with him when he went there seeking a visa. Because it was apparent that Oswald was not at all certain the man in the Soviet embassy described the man it was more likely that Oswald saw.

Oswald agreed with that description.

It was not a description of Kostikov. It was a description of Yatskov.

And later interception transcripts include the conclusion that it was not Kostikov and in fact was Yatskov.  The CIA interpretation of those much later intercepted phone conversations is that they were genuine, that it was Yatskov.

And so the Kostikov angle turns out not to even exist at all.

(All of this and more is in the CIA's own communications readilly available in the Archives in that CIA Box 57.)

And this  --  nothing at all – is what Riebling’s “wedge” between the CIA and the FBI, the latter responsible for it in Riebling’s revisionism, comes from and made the JFK assassination possible.

And so we still have another JFK assassination mythology.

Without a basis in fact or reason at all.

Another assassination theory.

Another that has no substance at all.

Another from the Random House publishing empire that in its own devious and dishonest way supports and seeks to perpetuate the official assassination mythology.

And another justification for my always referring to that Congressional committee as “The House assassins committee.”

While Cornwell’s interrogation of Duran does not have the significance in what it suppressed as that of the committee’s medical panel’s deliberate covering up and perpetuation of official lies (see Never Again!, the Afterword) it is a first-rate whitewashing of the CIA and its abuses.

The committee’s honcho. its general counsel and staff director, G. Robert Blakey, boasted that they had full access to all the CIA’s records. The CIA itself had disclosed before this committee was created that the Mexican police had beaten Duran up. But long as their interrogation of her is neither Cornwell nor any of his assistants who were with him ever got to that. Not even when she complained about how the police treated her. Not in 60 typed pages did any of them ask her about that. And they all had to know. Not even when she complained about what the Warren Commission wrote about her, “uh, that I did more for Oswald when he was here than was my job” (3HSCA23).  As the disclosed CIA records state, the police beat her up until she “confessed” that she had sex with Oswald. And it was the CIA that got the police to beat her up.

No question about that.

On the next page she refers to “what the police had done to me.”

No question. No “what did the police do to you?”

When she complained that her arrest was illegal and that she was not taken to any police station (3H81-2), that led to no question about her treatment.

Nor when she got into all of her family “arrested” with her. (3HSCA83).

Nor did Cornwell or the others have any interest when she got into the ridiculous nature of some of the questions that had purely political purposes, like “that there was a tunnel, that makes me laugh, it was a tunnel from the Cuban Embassy to the Russian Embassy, and uh, well, a lot of foolish questions.” (3HSCA83).

Cornwell eased close to it in asking her, “Did they ever allege that you met with Oswald outside the Consulate?” and she replied, “Yes. A lot of times” (3HSCA84).

This, of course, reflects that he knew.

She had to worry about continuing to live in Mexico with those police able to pick her up at any time without the formalities and protections of the law. They had demonstrated that they could and would do that twice and they got away with beating her up. So, there was a limit to what she dared volunteer.

Even when she testified that the police had launched tirades against her and referred to her as a “scandalous woman” neither Cornwell nor any of the others asked her why they used the words “scandalous”, when they were “very rough” and tried to get her to confess being a member of the Communist party when she wasn’t (3HSCA52-3).

But what Cornwell did find time for was getting a proven fake in the record and implying that she should know that Castro had known that Oswald was going to kill JFK! Cornwell used a cunning trick to pull that one off.

It was totally – 100 percent – dishonest.

Comer Clark is a British reporter who faked an interview with Castro and sold it to The National Enquirer. Its headline on that story is, “Fidel Castro Says He Knew of Oswald’s Threat To Kill JFK.”

That this was a fake, an officially certified fake, was public knowledge a decade before this Cornwell inflammatory adventure into CIA-like dirty tricks. It was freely available to all in the FBI’s public reading room after those FBI records were disclosed. Not only that and not only did the committee know it was a fake, it published the fake in facsimile in the very volume in which it published Cornwell’s dirty trick with it (3HSCA282, JFK Exhibit 7-428).

With that first and most successful of the supermarket tabloid not held in the highest esteem, Cornwell used a respectable source for the fake, making it seem like other than a fake. After all, it was printed by the respected senior Washington correspondent and commentator, Daniel Schorr! Such is Schorr’s unquestioning, unofficial support of the official mythology that is so foreign to his record and his reputation.

Here is how Cornwell pulled that one off:

Cornwell:  Was anything said that you recall at this time which looking back on it indicated the possibility , even on that date, Oswald had on his mind some intention of killing the President of the United States?

Tirado:  No, I don’t think so.

Cornwell:  Let me read something to you, and ask you if it at all refreshes your memory or if you have a memory of a conversation similar to this?

I don’t believe I read this to you before, when we talked the other day, or did I? Did I read an excerpt from Daniel Schorr’s book to you?

Tirado:  No, you told me.

Cornwell:  Okay. I’ll read it to you then at this time. It’s an excerpt from a book called Clearing the Air, written by Daniel Schorr, published in the United States in 1977. And page 177 reads as follows:

“In an interview in July 1967, with a British journalist, Comer Clark, Castro (meaning Fidel Castro) said that Oswald had come to the Cuban Consulate twice, each time for about fifteen minutes. The first time, I was told, he wanted to work for us. He was asked to explain but he wouldn’t, he wouldn’t go into details. The second time he said he wanted to free Cuba from American imperialism. Then he said something like, ‘Someone ought to shoot that President Kennedy.’ Then Oswald said, and this is exactly how it was reported to me, maybe I’ll try to do it.”

Do you recall any conversation like that in either what was said to you by Oswald or that was said by Oswald to Azcue or anyone else that you might have overheard?

Tirado:  No, I don’t remember.

Cornwell:  Did any part of that conversation occur?

Tirado:  No, because I don’t remember that he says he was to go to work in Cuba because he only that he wanted to go in-transit. That’s what I remember.

Cornwell:  What do you think, well, first let me ask you, do you think that conversation could have occurred and you just forgot it? (3HSCA52-3).

Cornwell took a known, obvious and officially-proven fake and used it as a basis for asking questions that suggest that Castro was behind the JFK assassination or, not much less inflammatory, knew JFK was to be killed and was silent about it. Cornwell had been into it with her before and she denied that anything like it happened. So why did he propagandize again? This time he has a transcript that could be published. With Schorr’s reputation to give the known false credibility.

And so, knowing it was false, that nothing like it had ever happened – that it was a complete fabrication, he makes an official public record of both the lie and his leading, suggestive questioning of Duran that suggests she is not being truthful.

Schorr may have titled his book Clearing the Air but in publishing this kind of outrageous fraud he fouls the air. And his own reputation.

As does Cornwell with his dignifying it, giving the imprint of the Congress of the United States to it, and then hinting that maybe Duran was aware of it and just is not telling the truth.

Why else would Cornwell ever suggest it, leave alone use it as the basis of questioning – and that after it was officially proven to be a gross and deliberate fraud to make money regardless of the cost or damage or the terrible potential in it?

In this, of course, as he also did in protecting the CIA in his questioning, Cornwell is carrying forward the CIA’s evil in Mexico City, the evil that had not the FBI intruded could have had the most terrible consequence.

It was Cornwell’s and the committee’s job to investigate the CIA, not protect it from exposure of its evils to the Congress and thus to the people.

And all the CIA records Riebling misused and I used along with those he did not use were readily available to the committee.

Which boasted of having access to all of them.

For Cornwell to so openly cover up for the CIA meant he knew that was what his boss, G. Robert Blakey, the committee’s general counsel and staff director wanted. Blakey, who reportedly hoped to parlay his committee performance into the attorney generalship and instead wound up teaching law at Notre Dame, ruled his staff like a Mafia don. Which he was, intellectually and without morality or ethics.

Although it may appear to be a digression to devote a few words to Blakey and how he ran the committee he dominated, it is not. That is because this is not a study of the assassination. It is a study of the assassination industry. Of how the assassination was exploited, by whom and why.

For all the world as though he were teaching school and outlining the day’s work in advance, Blakey began each public hearing with what he termed a “narration.” In it he picked and chose from the work of critics on a subject or subjects of his choosing and then he devoted that hearing to proving them wrong. With a single exception – me. He never mentioned my name.

That was not because I was not critical of him and how he ran that committee. I was, and very publicly. I was the source, quoted and unquoted, of a series of articles critical of him and how he was misdirecting the committee’s work in a number of newspapers, including the New York Times and the Washington Post.  In not one instance did he ever try to refute what I said.

His failure to respond was not because he did not know who voiced these criticisms of him or what those criticisms were. It was because he could not respond, and he dared not lie in any response because he knew I’d tell the same papers the truth and prove it.

Once he lost his cool when a reporter needled him about my criticism.  He then exclaimed of me, “He can kiss my ass.” George Lardner of the Washington Post asked if I would mind if the Post published it. I did not and it was published – Blakey making a spectacle of himself! He made the point that without a source the reporters could not – that he could not even dispute what I said about him and his dishonest running of the committee, with innumerable examples like the one quoted above. Some much worse and relating to the corpus delicti or the body of the crime and to official wrongdoing with it.

And that in an area where he not only could have made an accurate and truthful record for our history and with that make at least and effort to end the prostitution of our history by literary whores of whom Riebling is a conspicuous example. He should have done that.

Blakey should and could have seen to it that the truth about the inflammatory propaganda presented to Washington as fact from the CIA’s Mexico City cold-war mongers was told and those in the CIA who were so irresponsible were exposed. Instead he tried his best to accredit that evil, inflammatory as it was.

Not only did he not – he saw to it that this blatant Cornwell propaganda was published officially, giving it that much credibility. Cornwell would not have dared employ such provocative leading questions or suggest that Duran was holding back or was not truthful if he did not know what Blakey wanted.

Thus the morals and ethics, the principles that qualify him to teach those who will become lawyers how to practice law, how to deport themselves, the standards of their coming professional lives.

This blatant, intended dishonesty over which Blakey presided, this dishonesty he saw to it permeated and characterized the misdirection he gave to that investigation, permeates all of it. He accepted and protected perjury, for example, and that, it should be remembered, in an official investigation of the most subversive of crimes in a society like ours – the assassination of a president which inevitably had the effect of a coup d’etat. I added to Never Again! after it was completed and was languishing in the contracted publisher’s office an actual transcript of testimony Blakey had taken in secret with his same dirty-works specialist Cornwell in charge and asking questions. While that is not the only proof that the chief autopsy prosector, Dr. James J. Humes swore falsely to what was without question material, the test of perjury being materiality, Blakey did have that proof sworn to in a secret hearing and then suppressed it. Anna Marie Kuhns-Walko rescued it from Blakey’s contrived oblivion. She gave a copy to Dr, Gary Aguilar, of San Francisco and he sent it to me.

I published much proving that Humes was not truthful in the first of the Whitewash series, of which I sent a copy to him and to his associates in 1966, and in Post Mortem. In 30 years neither Humes nor any of his accomplices in seeing to it that the truth about the assassination, about the coup d’état that did turn this country and the world around, has made any complaint to me, directly or indirectly.

Not even when I published the fact that of all incredible and absolutely intolerable, inexcusable things, that Humes had destroyed the autopsy report he had already written when he learned that Oswald had been killed and thus there would be no trial. That meant the changed autopsy report he then drafted would not be subject to examination and to cross-examination in public, open court.

That was what Blakey was supposed to investigate, not a fake --  National Enquirer, no less – report that if Castro was not behind the assassination he knew about it, could have prevented it and did not.

There is virtually no area of the committee’s intended corruption of truth and reality of which something like this is not clearly visible in the record Blakey made.

In this he also whored with our history and pimped for the Rieblings and Posners who both followed him and took his lead in their whoring with our history.

When the committee was about to take testimony from Dr. Vincent Guinn, a professor of radio-chemistry at the University of California at Davis, knowing he was an expert in neutron activation analysis and would report on his examination of the assassination bullet fragments I primed the Washington Post’s experienced national affairs reporter, George Lardner. He is the paper’s assassination expert. What I expected Guinn to say he did say: he could not validate the specimens he tested.

But, as is the wont of professional witnesses, he testified to what he knew was wanted. As the paper’s September 9, 1978 headline on the story says, “New Tests Said to Match Fragments in Kennedy, Connally.”

That is what the headline proclaimed but it is not exactly what these three paragraphs from Lardner's story say:

Guinn's tests also created a new mystery, however.  The fragments the FBI tested in 1964, he told [Congressman Floyd] Fithian, have all disappeared.  Guinn said he carefully weighed the bits and pieces of metal brought out to him by officials of the National Archives last year and not one of them matched the fragments recorded in the FBI data.

"The pieces brought out by Archives did not include any of the specific pieces the FBI analyzed," he testified.  "Where they are, I have no idea."

Elaborating to reporters later, Guinn said, for example, that he was presented a small container ostensibly carrying all the bullet fragments from Kennedy's brain.  It contained two bits of metal, one weighing 41.9 milligrams and the other 5.4 milligrams.  Yet, Guinn said, the FBI records showed four samples from Kennedy's brain, all with different weights.

Not a single specimen he tested matched the weight of the specimens in the Commission’s evidence. Not one!  They also differed in shape. This suited Blakey fine. He had no questions about it at all.

My belief that this would be the fact came from testimony we took, Jim Lesar, my lawyer and I, from Robert Frazier. Frazier, one of the four FBI laboratory agents we deposed in CA 75-226, my lawsuit for the results of the FBI’s scientific testing in the JFK assassination case. From the lab spectrographer and expert on the neutron activation testing Guinn did for the committee, we elicited testimony that all that was required for spectrographic analysis is about a millimeter in size, postage-stamp weight.

But I knew that Frazier, the ballistics expert, had removed ever so much more metal than that. He testified to the Commission about removing only a sample of the bullet’s jacket for the spectrographic test.  He did not testify to removing any of its core. My examination of that bullet’s base showed that he had cut ever so much more core metal than was needed. But what was required for that test he could have flaked off with a fingernail.

We asked Frazier about weight, especially of the fragments he removed. He had made no record of them and did not weigh them at all. He weighed the bullet only on receipt of it in the lab.

That meant he would not be able to validate any specimen (or specimens) he removed yet when he did that he expected that Oswald would be tried. He did that as soon as the bullet, referred to as the “magic bullet”, reached the Lab late the night of the assassination.

It struck me as strange that he ran the risk of having all the lab work questioned because he had no records of any weights other than at the time of receipt and because what is removed for spectrographic examination is consumed in it. It is performed by burning the specimen, photographing the flame and analyzing the photograph of the flame.

Frazier also had no explanation for removing much more core metal than the test required. That he had no explanation for why he did that is in itself provocative.

Because I knew beyond question that the entire official story of the shooting was contrived and was not true, in itself cause for wonder, I believed that if there was any FBI desire for any hanky-panky that extra core metal provided what phony specimen could be made of. There is no proof that that was done. But then Guinn did testify that the specimens he tested tested “identical” and that the core metal fragments removed from Texas Governor John B. Connally’s wrist was identical with the core metal of that “magic” bullet. In fact, there is no evidence at all proving that bullet was fired during the assassination.

But unless that were the case, then inevitably there was at least one other assassin and the “solution” that came to Hoover with his vision the afternoon of the assassination, the vision that became the official mythology, was impossible.

As Blakey has sought to validate the official mythology, instead of investigating the crime itself, by putting down the criticism he selected, so also did he do that by accepting as absolutely normal Guinn’s testing of specimens he knew did not match their official descriptions and even said were not the specimens of the official evidence.

Blakey would not have dared to try to get away with that in court but given the attitude of the major media, of steadfast support for the official mythology, he did get away with it on his House assassins committee.

He and it did assassinate the truth.

Never intending otherwise.

Blakey was so little interested in the official investigation he got from the FBI for his committee many thousands fewer records than I had then through my FOIA lawsuits!

If necessary, he had the power of subpoena, too!

Besides which all those many thousands more records that I was able to compel the FBI to give me were then in the public domain and were in its public reading room!  But HUAC did not have many of them!

Blakey was hung up on the Mafia as behind the assassination. He needed no evidence for that. He knew all he had to know from having been on the Department of Justice organized crime task force. For him preconception was better than evidence. He also believed that Oswald was the assassin.

Picture the Mafia hiring an Oswald as a hired gun, to kill a President yet!

When the members of his committee would not buy that, he and Richard Billings, his committee’s editor, wrote a book saying it.

As it was with the executive agencies and with the Commission, Blakey saw to it that his committee did not investigate the crime itself.

He saw to it that they did not even pretend to investigate the crime.

That is true of all official investigations and it is true of all the books supporting the official mythology.

Riebling’s included.

And so it was that the House assassins did not make even a pretense of any real Mexico City investigation. Instead, it just accepted what the CIA let it have, and only that.

And so, too, Riebling merely assumed that Oswald was the lone assassin, with no pretense of any effort to confirm it independently. He did not even bother to cite the official record for that mythology.

Had Riebling not done this he could not have claimed that JFK was killed because that “wedge” of his invention by the FBI made it possible!

No matter how much it did not, no matter how impossible that was, no matter how wrong the CIA was about Golitsyn, about Duran, about Kostikov, about Oswald conniving with Kostikov, about his Riebling’s James Bonds beginning the 007-est, Angleton, in his fiction that was so highly praised by those who did no checking of it at all.

Which, of course, is the only way praising is possible.

It is not possible to say that Blakey and his committee are responsible for the revisionist books said to be about the assassination. It is possible to say that they helped make those dishonest books possible through Blakey’s and his committee’s dishonesties.

We have seen that instead of investigating what the CIA did in Mexico City the House assassins went along with it to the degree possible for them and even tried, witness Cornwell, to accredit some of that known dishonesty.

The CIA’s unprofessionalism and dishonesty in Mexico City cried out for honest investigation. By not exposing it, which was his and his committee’s job to do, Blakey did make Riebling’s dishonesty with it in his Book Three possible.

There is no way of preventing publication by those who consider themselves possessed of power of reasoning and insight denied mere mortals; of books by those who are driven by a lust for fame and fortune or popularity with the government and its apologists and with the required lack of scruple, integrity, ethics, morality or common decency have no concern for how they do what they do or its consequences.

But as with Blakey’s House assassins committee, all of these meretricious books are then used as a basis by those of similar ethics, morality, decency, and longing for the fame and fortune they desire – and enjoy a prime prerequisite ignorance of the established official fact of the assassination or contempt for it.

Thus there is every reason to expect that interest in the assassination is certain not to end and that the successors to Posner and Riebling will use their dishonest books as factual and will improvise further on them.

But at the root of it all is the government dishonesty, its refusal to investigate the crime itself and its perpetrating a fraud in pretending to have solved the crime – with an untenable theory palmed off as fact.

Riebling’s is only, at the time of this writing, the most recent of the exploitations and commercialization of this tragedy.

Others impend.

Even several who have earned good reputations as writers, as did Daniel Schorr, lack the basis required for accurate, dependable, responsible writing about the crime itself and for the most part about the evidence or alleged evidence in it.

No established writer can master the evidence and do anything else with his life for years, and few established writers will even consider investing that much time in a book. Or can afford to.

This is also to say that there is no visible end to the assassination industry.

Or the harm to the country from it.

Or the willingness of the Random Houses to make its continuation possible.

Or the media to collaborate in it – that one side of it only.

So the people will continue to be confused and will continue not to be satisfied.

The book publishing part of the industry is seeing to that and will continue to see to it.

With the rest of the media continuing to assist in it – really make it possible.

An unexpected postscript was to Riebling’s attack on the FBI and defense of the CIA is what he refers to as the “Wedge!” from which he titles his book and a chapter in Book Three of it. That postscript eliminates what little can be claimed to remain of the deceptive and misleading story Riebling made up in which he blames the FBI for the inability of the two agencies to get along.

Without warning CIA Director James R. Woolsey resigned on December 28, 1994. In lengthy reporting on his resignation and CIA problems leading up to it by Walter Pincus, the Washington Post gave Pincus two stories on an entire inside page and most of the two main columns on the first page, the most important position on it.

Pincus reported that

Congress also was unhappy with Woolsey’s opposition to creation of a congressionally mandated presidential commission to look at the CIA’s future role, and to Congress’ effort to pass  legislation to resolve a turf battle between the CIA and FBI over responsibilities for counterintelligence.

Even the Golitsyn catastrophe did not teach the CIA. Not that it should not have learned what appears to have taught it nothing at all, what it did or was responsible for doing to and with its Mexico City fiascoes that could have had the most terrible of consequences if, beginning with the FBI, the CIA had not been severely restrained in its childish schemes, its terrible mistakes with Duran, Alvarado Ugarte, Kostikov, and the lingering mythology from it, Gilberto Lopez and potentially worst of all for the country and the world, encouraging Ambassador Mann in his political stupidities and a simply astounding wrong and baseless judgements in his pressing for what if accepted almost certainly would have caused World War III.

The reality that is utterly lost on Riebling and his like-minded, bitter-ending CIA apologists was spoken by the conservative outgoing former chairman of the Senate Select Committee on Intelligence, Dennis DeConcini when he said, “The culture of the CIA has to be changed.”

The thrust of Riebling’s book is to prevent that essential change and to blame the FBI for the CIA’s supercollossal blunders even after Golitsyn, his major cause of the “wedge” was proven by the CIA itself to be an undependable paranoid egomaniacal self-promoter without regard for the monumental cost to and danger from it to the CIA.

That Riebling was and intended to be a propagandist, not a scholar and that Beschloss, who began with his own biases and ignorance did not or could not distinguish between scholarship and propaganda, whether or not from his prejudices he is capable of it, is without any question at all now. This characterizes all the assassination theorists of both extremes that those who support them, ranging from the Beschlosses of reviews to major media, the latter in what they did and did not do and have and have not done. The ignorance with which Riebling begins is also characteristic, as we have to a large degree seen above. For Riebling to perpetrate his fraud and for Beschloss to endorse it as unstintingly as he did both have to be and are grossly ignorant of the actualities. These actualities are all herein reported at least all that is needed if not all there is, to be overwhelming and readily, publicly available.

The frightful mess the supposedly sophisticated CIA made of its part of the assassination investigation is not and cannot be all accidental. It was not all political craziness, like Angleton’s, Golitsyn’s and that of the CIA’s Mexico City cowboys and insanely cold war ambassador.

That the CIA encouraged our political ignoramus of an ambassador in Mexico City, the man whose political views were anything but secret, in what could have led to World War III, meant only that there were those in the CIA who very much wanted that war. In writing that the FBI is responsible for what he refers to as the “wedge” between it and the CIA Riebling positions himself behind and endorsing those cold war idiots for whom all that mattered was attaining the most hurtful of political ends regardless of the consequences. They sought to use the JFK assassination as a means to their ends.

To do this, as we have seen in so many instances, Riebling has to suppress those public records that prove him all wrong. They also prove the opposite is true, that his “wedge” is the fault of the CIA. It was both wrong and dishonest in all that Riebling uses to make his false case,

He did have all that help from the FBI and the CIA and he did work in both public reading rooms. For this reason anything that is relevant and Riebling does not use is what he intended not to use. It was openly available and it was where he worked.

A relatively minor, in “wedge” terms, dispute between the agencies nonetheless is what had to give the FBI deeply troubling concerns. Why the CIA classified the information from Nosenko, for one example. Was it only because he said that the KGB suspected Oswald was an American “sleeper” agent when the agency most likely to have been the one with which he would have had such a connection could not have been the FBI and was the CIA? It was because of the CIA, not the FBI, that even the few Nosenko records initially disclosed were 11 years getting disclosed. And as it related to Oswald and the assassination not a word qualified for classification. More, the FBI had already decided this.

The Washington Field Office covering memo with which it forwarded the reports of its February 26 and 27 Nosenko interviews concludes, “WFO concluded the information has no direct effect on the national security and thus is not being classified.”

The CIA did not and could not contradict or refute this. Instead it just ignored it and saw to it through the Archives that all was suppressed. (FBIHQ 105-82555-2388) The FBI had to have the most genuine concerns about this even though there was little if anything it could do about it.

Much more serious to the FBI because its sources and records were involved was the CIA desire to have all assassination information made available to the KGB nuts who defected to it, real crazies like Golitsyn in particular. This Riebling claims is a major cause of his “wedge” that made the assassination possible in his fiction.

As FBI SA J. R. Malley wrote in a memo that in the name of his boss, Assistant Director Rosen, directed to Alan Belmont for Hoover, he had attended a conference in which this included that day, February 28, in the Commission’s offices. With regard to the matter of letting those crazies who left the KGB use all the FBI’s assassination records Malley wrote,

We have disagreed with this procedure in that we do not trust the defectors to this extent, and therefore, have told the CIA that our information is not to be shown to the defectors” (FBIHQ 62-109090-97).

Malley next makes clear that the CIA’s interest was in using the supposed knowledge those defectors had about Oswald. Which is pretty much to have them say he was a “dispatched” agent from the KGB, inflammatory as that was and was already contradicted by Nosenko. Malley suggested instead that the CIA convey the FBI’s information to those nuts verbally. That at least could protect the  FBI’s sources, important to it. Malley then added what has since been proven to be correct as few things can ever be,

Our fear is that these defectors (redaction that could have included a name) in an attempt to build up their importance, will come up with an alarmist picture as to tactics of Soviet intelligence in recruiting and using persons whom they allow to leave the Soviet Union, for intelligence and terrorist tactics.

Hoover disagreed with the proposal to let the CIA use its information with those undependable nuts the CIA loved and trusted so. He noted at the end of a long paragraph from which the above is quoted, “It seems to me that is the Commission’s headache, not ours.”

Malley’s recommendation on the third page is that he be sent to try to reason with the Commission on this and to explain to it the dangers it faced  from the CIA’s desire. Hoover wrote at the end,

No. That is Rankin’s problem, not ours. I think there is a lot of nonsense to it but I don’t want the FBI to be stuffy in making any obstacles. Let them have everything & do it promptly so the CIA can’t blame delay on us.

As usual there is no contrary recommendation by the few others who initialed this memo. 

Nobody in the FBI refused to do what Hoover ordered done.

So aside from the proven craziness of the Golitsyns for whom all the Angletonian nuts had such a high opinion and in whom they placed so much trust, the solid proof is that the FBI was absolutely correct in not trusting them.  There also is this additional and complete disproof of Riebling’s entire case of his fake “Wedge.”  He is preposterous and, in and of itself, both ignorant and stupid in his inflammatory fabrication that the FBI was responsible for his “Wedge” that he says made the assassination possible.  These records were publicly available in the FBI reading room, these two of the many disproofs of Riebling’s propaganda he pretends is scholarship. If he did not get and use them it is because he did not want to.

It is proof absolute that he is a big fake and his book also is. He and it are pretty big fakes! That alone makes him publishable to the Random House publishing empire.
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